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Prisutni: 
Imenovani članovi Saveta COBISS.net i ovlašćeni zastupnici:  

dr Ismet Ovčina, Nacionalna i univerzitetska biblioteka Bosne i Hercegovine, direktor 
Nevenka Hajdarović, Nacionalna i univerzitetska biblioteka Bosne i Hercegovine, rukovodilac NCC1 
Rumyana Petrova, Nacionalna biblioteka "Sveti Ćirilo i Metodije", Bugarska, rukovodilac NCC 
Bogić Rakočević, Nacionalna biblioteka Crne Gore "Đurđe Crnojević", direktor 
Vjenceslava Ševaljević, Nacionalna biblioteka Crne Gore "Đurđe Crnojević", rukovodilac NCC 
Frymzim Dauti, Nacionalna i univerzitetska biblioteke "Sveti Kliment Ohridski", Makedonija, direktor 

Žaklina Gjalevska, Nacionalna i univerzitetska biblioteke "Sveti Kliment Ohridski", Makedonija, 
rukovodilac NCC 
Tatjana Dunović, Narodna i univerzitetska biblioteka Republike Srpske, ovlašćeni zastupnik direktorke 
Željka Komlenić, Narodna i univerzitetska biblioteka Republike Srpske, rukovodilac NCC 
Aleš Bošnjak, IZUM, Slovenija, direktor 
Martina Rozman Salobir, Narodna i univerzitetska biblioteka, Slovenija, direktor 
Laslo Blašković, Narodna biblioteka Srbije, direktor 
Vesna Stevanović, Narodna biblioteka Srbije, rukovodilac NCC 
Mirlona Buzo, biblioteka Akademije nauke, Albanija 
Albana Velianj, biblioteka Akademije nauka Albanije, direktorka 

 
 
 

1 NCC – nacionalni COBISS centar 
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Stručnjaci koje je IZUM pozvao: 
 Branko Zebec, pomoćnik direktora 

Bojan Štok, rukovodilac sektora Programska oprema 
Tadeja Brešar, rukovodilac sektora Bibliografska kontrola 
Romana Muhvič Šumandl, rukovodilac sektora Upravljanje servisima 
Arjeta Sadiku, stručni saradnik 
Davor Šoštarič, savetnik 

  

Dnevni red: 
1. usvajanje zapisnika 2. sednice Saveta COBISS.net 
2. usvajanje izveštaja NCC koji su predstavljeni na Konferenciji COBISS 2018 
3. nov način licenciranja u COBISS.net 
4. aktivnosti u vezi sa međunarodnom pomoći za razvoj i finansiranje projekta COBISS.net (UNESKO, 

EU itd.) 
5. COBISS+ i mCOBISS za COBISS.net 
6. pregled uključenih biblioteka i dodela nagrade za najuspešniji Nacionalni COBISS centar 
7. Razno 

 
Nakon uvodnog obraćanja dr Aleša Bošnjaka, predsednik Saveta COBISS.net, dr Ismet Ovčina, pozdravio 
je sve prisutne i pohvalio samu organizaciju Konferencije COBISS 2018, njen sadržaj i veliki broj učesnika. 
Predložio je dodavanje dve uvodne tačke predloženom dnevnom redu, i to: usvajanje zapisnika prethodne 
sednice i usvajanje izveštaja NCC koji su bili predstavljeni na Konferenciji COBISS 2018. 
 
Članovi Saveta COBISS.net usvojili su zapisnik 2. sednice Saveta. Usvojili su i izveštaje koji su bili 
predstavljeni na Konferenciji COBISS 2018. 
 
Kod tačke 3. dnevnog reda, dr Aleš Bošnjak je istakao da želi da ohrabri biblioteke da pristupe sistemu 
COBISS, jer im trenutni model obračunavanja licenci ne odgovara, a treba im veći broj korisničkih imena, 
ali samo za segment COBISS3/Pozajmica. IZUM priprema novi model obračunavanja članarine kod kojeg 
bi licence za pojedinačne segmente bile različito vrednovane. Novim načinom obračunavanja bi bio rešen 
i problem raspoređivanja korisničkih imena po delovima dana, jer sada zbog troškova postoji mnogo 
biblioteka u kojima saradnici ne mogu istovremeno da se prijave. Nov model nameravamo da 
implementiramo već tokom 2019. godine. Gđa Hajdarović je pozdravila takvo rešenje sa velikim 
odobravanjem, jer bi to pomoglo rešavanju finansijskih teškoća njihovih biblioteka, a posledično to bi 
značilo i više implementacija segmenta COBISS3/Pozajmica u sistemu COBISS.BH. Ovom mišljenju se 
pridružila Vesna Stevanović iz NCC Srbije, kao i Žaklina Gjalevska iz NCC Makedonije koja je dodala da je 
za njih veliki izazov plaćanje naknade od 1.000 EUR za instalaciju okruženja. Dr Aleš Bošnjak je na tom 
mestu dodao da će akcija povoljnog uključivanja biblioteka povodom 30. jubileja biti produžena, ali sa 
dopunom da biblioteke plaćaju polovinu cene naknade za licencu za period od godinu dana koji počinje 
da teče od datuma instalacije okruženja. 
 
Kod tačke 4. dr Ovčina je ispostavio da svi članovi Saveta moraju što više da se angažuju da bi zaživeo 
projekat koji je osmišljen još pre 3 godine za koji je podršku obećao i UNESKO. Bez obzira na sudbinu ovog 
projekta, neophodni su nam zajednički projekti i ozbiljna podrška svih država članica COBISS.net. 
Dr Bošnjak je dodao da je ovaj projekat veoma ambiciozan i veoma širok i da možda i u tome treba tražiti 
uzroke za slab odaziv. Pomenuo je manji uspešan projekat Tempus u prošlosti i predložio da ponovimo 
nešto slično. Koordinator tog projekta je u redovnom kontaktu sa IZUM-om i spreman je da sarađuje i u 
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budućnosti. S obzirom na to da je IZUM oformio grupu saradnika koja je zadužena za praćenje raspisanih 
projekata, slično bi trebalo uraditi i kod ostalih članica COBISS.net i za početak odrediti jednu osobu. Za 
međusobnu komunikaciju treba napraviti posebnu distribucionu listu. Dr Ovčina je predložio da ovaj 
zadatak za početak treba da preuzmu upravo direktori nacionalnih biblioteka. 
 
Kod tačke 5. dr Bošnjak je istakao da su COBISS+ i mCOBISS već implementirani u COBISS.BH i COBISS.SR 
i da sada biblioteke treba da reklamiraju pomenute module. Uskoro će doći i do instalacije mCOBISS i 
COBISS+ u COBISS.CG, a razmišlja se i o tome da se tom prilikom organizuju i "Dani COBISS-a", kao što je 
to nedavno učinjeno u COBISS.BH. 
 
Kod tačke 6. dr Ovčina je najpre rekao da su u COBISS.BH organizovali "Dane COBISS-a" sa odličnim 
rezultatima. Njegovom mišljenju pridružila se i Nevenka Hajdarović koja je događaj iskoristila za razgovor 
sa bibliotekama koje su učestvovale. Na ovom mestu, predstavnica COBISS.RS, Željka Komlenić, čestitala 
je IZUM-u na 30. jubileju. 
 
Dr Bošnjak je zatim rekao da su se razgovori na Kosovu uspešno zaključili i da je biblioteka Akademije 
nauka i umetnosti potpisala sporazum o saradnji sa IZUM-om. 
 
Dr Ovčina je nakon toga predložio IZUM-u da se razmisli o organizaciji postdiplomskih studija 
bibliotekarstva kao što su bile organizovane pre nekoliko godina. 
 
Dr Bošnjak je izvestio o rezultatima povodom 30. jubileja i obznanio da su nagradu za uključivanje novih 
biblioteka u COBISS sistem dobile gđa Hajdarović iz COBISS.BH i gđa Ševaljević iz COBISS.CG. Obe su bile 
iznenađene i zahvalile su se za dodeljenu nagradu. Svim ostalim prisutnim direktor IZUM-a podelio je 
simbolične nagrade. 
 
Dr Ovčina se pod tačkom 7. zahvalio svima i zaključio sednicu Saveta članica COBISS. 
 


